[image: image1.png]Muii ‘l’é





研究生学位论文开题报告申请表
Application Form for Postgraduate Thesis Proposal
学      号  Student ID：   
研究生姓名  Postgraduate Name：
学科、专业  Discipline： 

学      院  College：         

指导教师  Mentor：       

浙江工业大学研究生院制
Prepared by Zhejiang University of Technology Graduate School

填表日期 Date of filling :    年    月    日

关于研究生学位论文开题报告的有关说明
Notes on the opening report of the postgraduate dissertation
1.开题报告主要内容包括：The main contents of the opening report include：

（1）论文选题的目的和意义；
Purpose and significance of paper topic selection；

（2）国内外关于该课题的研究现状及趋势；
Current situation and trend of research on this subject at home and abroad；

（3）本人的研究计划，包括研究目标、内容、技术路线、拟突破的难点或攻克的难关、自己的创新或特色、实验方案或写作计划等；
Personal research plan, including research objectives, contents, technical routes, difficulties to be overcome or difficulties to be overcome, my own innovation or characteristics, experimental plans or writing plans;
（4）主要参考文献目录。
List of main references.
开题报告的书面材料不得少于3000字。
The written materials of the proposal report shall not be less than 3000 words.
2.研究生在选题、系统查阅国内外有关文献及调研的基础上写出开题报告，并在所在学科、专业范围内报告及论证，由导师主持，并邀请有关学科、专业的专家三至五人组成开题报告评议组。评议组对开题报告进行评议表决，并由研究生导师在申请表上填写综合评语。
On the basis of topic selection, systematic review of relevant domestic and foreign literature and research, postgraduates will write a proposal report, and report and demonstrate within their disciplines and specialties. The proposal will be chaired by a tutor, and three to five experts from relevant disciplines and specialties will be invited to form a proposal review team. The review group will review and vote on the proposal, and the graduate tutor will fill in the comprehensive comments on the application form.
3.开题报告通过后，研究生方可进入论文工作阶段。如未通过者，在3个月内可补做开题报告，仍未通过者，则中止其学业，按退学处理。

After the opening report is approved, the graduate students can enter the thesis work stage. If the student fails to pass the examination, he/she can make a supplementary proposal within 3 months. If the student fails to pass the examination, he/she will be suspended from his/her studies and will be deemed to have dropped out of school.
4.开题报告通过后，原则上一般不再随意改题。如确有特殊原因需改题者，须由研究生写书面报告，经指导教师签署意见，学院负责人审批后，报研究生院备案，并补做开题报告。
After the opening report is approved, in principle, the topic will not be changed at will. If it is necessary to change the topic due to special reasons, the graduate student must write a written report, which shall be submitted to the Graduate School for filing after being signed by the instructor and approved by the person in charge of the School, and a supplementary opening report shall be made.
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